
Respondent č. 1 

Muž, 20 let  

Jak jste se o seriálu dozvěděl? 

Přes sociální sítě. 

Jaké byly Vaše první myšlenky, když jste seriál začal sledovat? 

Myslel jsem si, že je to takový roztomilý seriál o queer lidech. A že to má super charaktery a 

příběh. 

Jaký máte k seriálu vztah? 

Mám ten seriál rád. Nedávno jsem viděl druhou sérii. 

Co Vás k seriálu nejvíce připoutalo? 

Nejradši na tom mám asi vztah Charlieho a Nicka. Jejich vztah je takový barvitý…  

Jaká je Vaše nejoblíbenější scéna a proč? 

Nejspíš to bude scéna, kdy je vidět Darcy na dětském hřišti, jak odešla z domova. Té scéně jsem 

prostě věřil a byl to skvělý způsob, jak rozvíjet její postavu a vůbec celý seriál.  

Jak dlouho Vám trvalo celý seriál shlédnout? 

Tu první sérii jsem viděl hned nějak v době, kdy poprvé vyšla, ale ke druhé sérii jsem se dostal 

až později.  

Bavil jste se o seriálu s někým? 

Bavil jsem se o něm s pár přáteli.  

Kdo je Vaše nejoblíbenější postava a proč? 

Nejradši mám asi Charlieho. Nějak se s ním ztotožňuju a vidím na něm hodně věcí, co se mi 

líbí.  

Takže je to postava, se kterou se ztotožňujete nejvíce? 

To ne. Nejvíce se nejspíš ztotožňuju s Taem, protože mám hodně rád filmy. Na rozdíl od něj ale 

miluju film Až vyjde měsíc. A taky mám vždycky strach, že přijdu o své přátele, nebo že pro ně 

nebudu dost dobrý. Takže v tom jsem se hodně viděl.  



Jak jste nahlížel na životy hlavních hrdinů? 

Řekl bych, že jsou vyobrazeni realisticky, ale mohli být trochu temnější. Líbí se mi ale, jak každá 

postava má svoje vlastní nedostatky a slabé stránky. Na druhou stranu působí někdy fakt až 

moc dokonale nebo sladce. Takže asi proto se mi hodně líbila linka s Darcy kvůli jejímu vztahu 

s matkou a taky se těším na třetí sérii na další příběh Charlieho. 

Jak jste se cítil, když jste sledoval partu Charlieho přátel – Ellie, Taa a Isaaca? Jak na Vás 

působila jejich skupina? 

Myslím, že se k sobě prostě hodili, ale bez Nicka, Darcy a Tary by byli trochu nudní. 

Jak na Vás působila postava Taa? Chtěl byste mít někoho takového za svého reálného 

kamaráda? 

Většinou se mi jeho postava líbila a myslím, že by to byl fajn kámoš, jen bych řekl, že to trochu 

přehnal, když vyoutoval Charlieho, nenesl za to skoro žádné následky. Spíš to bylo tak, že to byl 

jeho moment, že se z toho prostě hodně poučil, ale mělo to být víc o Charliem. Chtěl jsem, aby 

se pohádali, protože Charlie měl právo být na něj naštvaný. Řekl bych, že Oseman se tomuhle 

tématu přátelství nerada věnuje, protože vždycky, když nastane nějaký takový konflikt mezi 

přáteli, tak je to vyřešeno až moc rychle nebo v seriálu se to řešení ani neukáže.  

Nicka Nelsona někteří jeho fanoušci označují za příliš dokonalého na to, aby byl skutečný. Je 

podle Vás jeho postava realistická? Nebo je příliš dobrý na to, aby existoval i ve skutečnosti? 

Řekl bych, že by bylo dobrý, kdyby se někdy prostě zachoval jako debil, aby nějak odpovídal té 

nálepce ragbisty. Nicméně na světě existují lidi jako on. Jen bych prostě chtěl, aby se někdy 

zachoval špatně, bylo by to zajímavější a vlastně by nemusel pořád reprezentovat dokonalého 

přítele.  

Nick Nelson je také velmi starostlivý a ochranitelský, má vysokou morálku. Cítil jste během 

sledování seriálu, že byste chtěl mít ve svém životě někoho takového? 

No jasně! Fakt je hodně starostlivý a taky se mi na něm líbí, jak se dokáže postavit za svoje 

kamarády nebo i sám za sebe. 

Jak jste vnímal hlavní postavy v seriálu? Měl jste pocit, že jsou sami sebou a mohou být sami 

sebou? 



Kdyby ty postavy byly prostě méně dokonalé, kdyby nevypadaly tak dobře, jsou ale příliš 

pečující nebo ochranitelské. Kdyby takové nebyly, řekl bych, že jsou sami sebou. Jenomže kvůli 

tomu, že pořád vypadají tak dokonale a sladce, tak je pro mě trochu problém si představit, že 

jsou fakt sami sebou. 

Je v seriálu něco, co byste si také přál mít? 

Líbilo by se mi mít za mámu Oliviu Colman! 

Přál jste si být v seriálu jako některá z postav? Pokud ano, o jakou postavu se jednalo a proč 

byste si vybral právě tuhle? 

Kdyby to šlo, chtěl bych být Charlieho ségra. 

Chtěl byste vést život jako hlavní postavy? Co se Vám na něm líbilo nebo nelíbilo? 

Záleží, co by to bylo za postavu. Ale já se většinou nesrovnávám s fiktivními postavami.  

Ani Vás neinspirovala některá z postav ke změně ve Vašem životě? 

Ani ne.  

Jak jste v seriálu vnímal téma coming outu? 

Kit byl ve své coming-out scéně skvělý. Líbilo se mi, jak je celé tohle téma v seriálu zobrazeno, 

i když občas se některé věci prostě opakovaly. Řekl bych, že Nickův coming-out přišel 

v posledním díle první série, když před celou školou vzal Charlieho za ruku.  

Nick Nelson během seriálu zjistí, že je bisexuál. Rezonuje to s Vámi nějak? 

Já sám jsem bisexuál, takže rezonuje. Neviděl jsem sice Piráty z Karibiku, ale líbil se mi Legolas 

v Pánovi Prstenů a Elizabeth Bennettová v Pýše a předsudku.  

Jaký názor máte na vztah mezi Nickem a jeho matkou? Případně na vztahy Charlieho s jeho 

rodiči? 

Líbil se mi vztah mezi Nickem a jeho mámou. Charlieho rodiče jsou celkem v pohodě, ale 

vlastně v seriálu moc prostoru ani nedostali. Myslím, že jeho máma neudělala špatně, když 

chtěla, aby Charlie dal přednost škole před vztahem s Nickem. Myslím, že se k ní občas 

nechoval úplně s úctou. 

Jak podle Vás životy LGBTQ+ postav v seriálu omezovalo to, že jsou queer? 



Kdyby nebyli queer, tak by nemuseli svoje vztahy zatajovat. A taky Charlieho šikanovali, a to je 

něco, co bych chtěl vidět v další sérii. 

To je pravda a týká se to i dalších postav. Zažil jste někdy šikanu či nějakou formu násilí kvůli 

své sexuální orientaci? Pokud ano, rezonovala nějak tato Vaše zkušenost se zkušeností 

Charlieho Springa, případně některé jiné z postav? Pomohlo Vám nějakým způsobem vidět 

takové situace v seriálu?  

Nikdy jsem to necítil tak, že bych chtěl udělat coming-out. A nikdo to o mně ani nezjistil, takže 

jsem měl docela štěstí, že jsem kvůli tomu šikanovaný nebyl.  

Vyvolávaly ve Vás scény, kde byla vyobrazená šikana či nesnášenlivost, nějaké emoce? Pokud 

ano, můžete popsat jaké?  

Nepamatuju si, že by to tak bylo.  

Ben Hope v seriálu využívá Charlieho k tomu, aby si ujasnil svou sexuální orientaci. Jaké jste 

měl pocity z těchto scén? 

Byly prostě realistické a Ben je hodně dobře napsaná postava. Je to debil. Bylo dobře, že byl za 

svoje chování potrestán. 

Jak podle Vás Srdcerváči vyobrazují, jak společnost vnímá LGBTQ+ osoby? 

Tak protože je to seriál hlavně pro puberťáky, je to vyobrazení omezené. Nějaké vyzrálejší 

seriály by tohle asi dokázaly zobrazit líp. Srdcerváči jsou prostě příliš dokonalí. Chybí tomu 

nějaká komplexita.  

Jak podle Vás Srdcerváči prezentují LGBTQ+ komunitu? 

Myslím, že dělají dobrou práci a je dobře, že hledají herce a herečky, kteří mají stejnou sexualitu 

jako mají jejich postavy. To je fakt cool. Myslím, že není nutné, aby to tak bylo vždycky, ale 

v tomhle případě to do sebe tak nějak zapadá.  

Jak vnímáte vztahy mezi LGBTQ+ postavami a postavami mimo tuto komunitu? 

Líbilo se mi, jak některé heterosexuální postavy se queer postav zastávaly. Třeba takový Tao 

nebo Nickova máma, kteří se snažili Nicka a Charlieho pochopit.  

V čem jsou pro Vás Srdcerváči výjimeční na rozdíl od jiných seriálů s podobnou tématikou? 



Jsou otevřenější a mám z toho pocit jakéhosi bezpečí. Poznáte, že tvůrci a scenáristi jsou queer 

a díky tomu je to prostě autentičtější. Není to falešný nebo nucený jako v jiných seriálech, kdy 

to vypadá, že tam prostě musí být nějaká queer osoba, aby se dodržela nějaká pravidla.  

Uvítal byste, kdyby podobných seriálů o LGTBQ+ bylo více? Proč ano a proč ne?  

Myslím, že by bylo super, kdyby bylo víc takových sladkých seriálů jako Srdcerváči, na druhou 

stranu nechci, aby jich bylo zase moc.  

Jak obecně vnímáte způsob, jakým jsou vyobrazovány LGBTQ+ postavy v jiných seriálech a 

filmech? 

Myslím, že média se fakt zlepšila, co se týče queer reprezentace a dneska je hodně queer postav 

autentických a prostě vypadají opravdově jako z reálného života. 

Když srovnáte starší seriály o LGBTQ+ s těmi současnými, nastala podle Vás nějaká změna? 

Těch starších kousků jsem zase tolik neviděl. 

Jak hodnotíte postoj českých médií k problémům LGBTQ+ komunity? 

Řekl bych, že se tomu nevěnují dostatečně. Alespoň já to neviděl.  

Jakou roli podle Vás mají pro LGBTQ+ komunitu sociální sítě?  

Myslím, že pomáhají v tom lidem ukázat tu queer komunitu a líp ji třeba pochopit. A taky díky 

sociálním sítím jsou queer lidi víc propojení mezi sebou. Mají díky tomu taky víc přátel.  

Co je podle Vás nejdůležitějším poselstvím seriálu? 

Naučit se přijímat sebe i druhé.  

Co podle Vás dělá Srdcerváče tak oblíbeným seriálem? 

Myslím, že je to kvůli tomu, že jsou v něm skvělí herci a taky je to dobře napsaný. Grafické 

romány byly už předtím hodně populární. Srdcerváči hodně odkazují na pop kulturu a řekl bych, 

že je to něco, co ocení Generace Z.  

Změnil jste na něco ve svém životě kvůli seriálu názor? 

Nevzpomínám si. 

Měl na Vás seriál terapeutické účinky?  

Ani ne, ale chápu, že na některé lidi seriál tak působí. 



 

Respondentka č. 2 

Žena, 34 let  

Jak jste se o seriálu dozvěděla? 

Na Youtube.  

Jaké byly Vaše první myšlenky, když jste seriál začala sledovat? 

Milovala jsem to! Přišlo mi to strašně roztomilé a takové milé. 

Jaký máte k seriálu vztah? 

Jsem jím posedlá. Každý den čtu fan fiction a opakovaně si čas od času přehrávám některé 

scény. Taky si týdně procházím komiksy. 

Co Vás k seriálu nejvíce připoutalo? 

Asi taková ta sladkost mezi Nickem a Charliem a jejich kamarády. A taky asi kvůli mým vlastním 

zkušenostem s duševní nemocí.  

Jaká je Vaše nejoblíbenější scéna a proč? 

Opravdu moc mám ráda scénu na konci posledního dílu druhé série. Charlie je v Nickově pokoji 

a mluví o tom, že se sebepoškozoval. Nick ho začne objímat a začne brečet a vy jmenovávat mu, 

jaké věci na něm miluje a jak chce, aby mu řekl, že pokud se někdy něco takového bude 

opakovat, aby mu to řekl. Líbí se mi, jak to herci zahráli. Je to nádherně zahráno a vždycky 

kvůli tomu pláču, ať už je to Joeova uzavřenost nebo Kitův obličej, ze kterého opravdu sálá 

láska a jde vidět, jak se trápí. Ta scéna ukazuje, jak je to mezi nimi hluboké a že to není úplně 

obvyklý vztah mezi dvěma teenagery. Je to něco hlubšího, složitějšího.   

Jak dlouho Vám trvalo celý seriál shlédnout? 

Asi půl dne u první série a den u druhé. 

Bavila jste se o seriálu s někým? 

Jasně! S hodně lidmi, ať už rodinou, přáteli, kolegy. Vlastně jsem se o tom bavila s každým, kdo 

byl ochotný poslouchat! Každému to doporučuju.  

Kdo je Vaše nejoblíbenější postava a proč? 



Charlie. Jako někdo, kdo měl problémy s duševní nemocí a byl kvůli tomu hospitalizován, tak 

se v něm vidím. Sice nemám stejnou diagnózu jako on, ale stejně jako on jsem pořád cítila, že 

jsem pro ostatní zátěž. A taky jsem byla jako on šikanovaná za věci, nad kterými jsem neměla 

žádnou kontrolu, protože jsem se tak narodila. A jeho blízcí ho mají moc rádi. A taky dokáže 

být velmi sebevědomý, když se pro něco rozhodne a dokáže si za tím jít. Dokáže si jít za tím, co 

chce. A v tom se také vidím.  

Jak jste se cítila, když jste sledovala partu Charlieho přátel – Ellie, Taa a Isaaca? Jak na Vás 

působila jejich skupina? 

Zbožňuju je. Mám opravdu ráda jejich skupinku a přála bych si mít také něco takového. 

Záviděla jsem jim. 

Jak na Vás působila postava Taa? Chtěla byste mít někoho takového za svého reálného 

kamaráda? 

Mám ho ráda, ale je to takový samorost a chvíli trvá si na něj zvyknout. Hned jsem si ho 

neoblíbila, ale přišlo to až časem, když jsem zjistila, jaký má příběh. 

Nicka Nelsona někteří jeho fanoušci označují za příliš dokonalého na to, aby byl skutečný. Je 

podle Vás jeho postava realistická? Nebo je příliš dobrý na to, aby existoval i ve skutečnosti? 

Myslím, že realistický je. Pokud lidi sledují jenom první sérii, tak to chápu. Ale v knihách a ve 

druhé sérii už je realističtější. Vím, že lidi jako on existují, protože se v něm taky vidím. A já 

jsem skutečná. (smích) 

Nick Nelson je také velmi starostlivý a ochranitelský, má vysokou morálku. Cítila jste během 

sledování seriálu, že byste chtěla mít ve svém životě někoho takového? 

Ano, cítila. 

Je v seriálu něco, co byste si také přála mít? 

Přála bych si mít takovou lásku, jakou mezi sebou měli Charlie a Nick. 

Přála jste si být v seriálu jako některá z postav? Pokud ano, o jakou postavu se jednalo a proč 

byste si vybrala právě tuhle? 

Ne, tak nějak jsem si něco ze sebe našla ve všech postavách. 

Chtěla byste vést život jako hlavní postavy? Co se Vám na něm líbilo nebo nelíbilo? 



Nechtěla. Nejsem teenager, jsem starší žena… 

Takže jste se s postavami ani nikdy nesrovnávala? 

Ne. 

Jak jste v seriálu vnímala téma coming outu? 

Přišlo mi to hodně opravdové. Sama jsem si dělala kvízy, jestli jsem lesba. 

Jak jste se během scény, kdy si Nick taky dělal ony kvízy, cítila? 

Brečela jsem.  

Jaký názor máte na vztah mezi Nickem a jeho matkou? Případně na vztahy Charlieho s jeho 

rodiči? 

Miluju Nicka a jeho mámu. A chápu, že měl Charlie problémy se svými rodiči, ale zároveň 

chápu i jeho mamku, sice byla emočně nevyzrálá, ale snažila se, sama by taky potřebovala 

terapii. 

Jak podle Vás životy LGBTQ+ postav v seriálu omezovalo to, že jsou queer? 

V seriálu to moc vidět nebylo.  

Hlavní postava Charlie Spring se potýká se šikanou kvůli tomu, že je gay. Týká se to ale i 

dalších postav. Zažila jste někdy šikanu či nějakou formu násilí kvůli své genderové identitě či 

sexuální orientaci? Pokud ano, rezonovala nějak tato Vaše zkušenost se zkušeností Charlieho 

Springa, případně některé jiné z postav? Pomohlo Vám nějakým způsobem vidět takové situace 

v seriálu?  

Dělávali si ze mě srandu, že se mi líbí holky.  

Vyvolávaly ve Vás scény, kde byla vyobrazená šikana či nesnášenlivost, nějaké emoce? Pokud 

ano, můžete popsat jaké? 

Měla jsem pocit, že mě někdo konečně vidí, ale zároveň jsem cítila smutek kvůli Charliemu.   

Ben Hope v seriálu využívá Charlieho k tomu, aby si ujasnil svou sexuální orientaci. Jaké jste 

měla pocity z těchto scén? 

Bena jsem nesnášela a fakt jsem na něj chtěla hodit popcorn.  

Jak podle Vás Srdcerváči prezentují LGBTQ+ komunitu? 



V pozitivním světle, že jsme prostě jen lidi, kteří si snaží poradit se životem.  

Odráží podle Vás seriál realitu? Můžete to rozvést? 

Ano i ne. Je tam skupina queer lidí, kteří se mezi sebou automaticky cítí víc v pohodě a prostě 

se vzájemně akceptují. Ale je to taková idealizová verze.  

V čem jsou pro Vás Srdcerváči výjimeční na rozdíl od jiných seriálů s podobnou tématikou? 

Ten seriál je unikátní tím, jak ukazuje problémy s duševním zdravím a proces uzdravování 

prostřednictvím romantických vztahů. Uvědomila jsem si, že nemusím být s někým, kdo má taky 

duševní problémy, že tu správnou osobu potkám a bude mě milovat, ať už se bude dít cokoliv, a 

i když nebude mít zkušenost s takovými problémy. 

Jak obecně vnímáte způsob, jakým jsou vyobrazovány LGBTQ+ postavy v jiných seriálech a 

filmech? 

Docela se mi to líbí. Některé opravdu hodně, ale to záleží. 

Když srovnáte starší seriály o LGBTQ+ s těmi současnými, nastala podle Vás nějaká změna? 

Ano, začaly se objevovat i jiné postavy než jen gayové a lesby.  

Jak hodnotíte postoj českých médií k problémům LGBTQ+ komunity? 

Já zprávy moc nesleduju, spíš se dívám na TikTok nebo Twitter. 

Jakou roli podle Vás mají pro LGBTQ+ komunitu sociální sítě?  

Myslím, že sociální sítě spojují queer lidi. 

Co je podle Vás nejdůležitějším poselstvím seriálu? 

Že je třeba si říct o pomoc, člověk na problémy nikdy nemusí být sám. 

Co podle Vás dělá Srdcerváče tak oblíbeným seriálem? 

Hezcí herci, scénář a taky to, že herci mají mezi sebou chemii.  

Ovlivnil seriál nějakým způsobem Váš vlastní život? Pokud ano, jak? 

Ano, díky seriálu jsem se více zapojila do online komunity.  

Změnila jste na něco ve svém životě kvůli seriálu názor? 



Ano, jak jsem už říkala, uvědomila jsem si, že nemusím mít vztah jen s dalšími lidmi s duševními 

problémy, že můžu chodit i s někým, kdo takové problémy nemá.  

Měl na Vás seriál terapeutické účinky?  

Ano. 

 

Respondentka č. 3  

Žena, 35 let  

Jak jste se o seriálu dozvěděla? 

Přes TikTok. 

Jaké byly Vaše první myšlenky, když jste seriál začala sledovat? 

Že seriál reprezentuje queer komunitu úžasným způsobem, že to má krásný příběh s důležitým 

poselstvím. 

Jaký máte k seriálu vztah? 

Je to příběh o coming-outu, takže tím je to pro mě výjimečné. 

Co Vás k seriálu nejvíce připoutalo? 

Že každá queer postava byla prezentována s láskou a radostí. 

Jaká je Vaše nejoblíbenější scéna a proč? 

Coming-out scéna, kdy se Nick svěřil své mámě. Dalo mi to sílu v tom se vyoutovat vlastní 

rodině a přátelům.  

Jak dlouho Vám trvalo celý seriál shlédnout? 

8 hodin, jela jsem v kuse.  

Bavila jste se o seriálu s někým? 

Každý den, mluvím o tom s každým, kdo je ochotný poslouchat. 

Kdo je Vaše nejoblíbenější postava a proč? 

Nick, máme toho hodně společného a jeho coming-out mi pomohl si uvědomit, že máme 

společného víc, než jsem si myslela.  



Takže se nejvíce ztotožňujete právě s Nickem? 

Ano. 

Jak jste nahlížela na životy hlavních hrdinů? 

Příběh Nicka a Charlieho mi přišel moc výjimečný a důležitý. 

Jak jste se cítila, když jste sledovala partu Charlieho přátel – Ellie, Taa a Isaaca? Jak na Vás 

působila jejich skupina? 

Líbilo se mi, jak jsou tyhle postavy rozmanité a jak se vzájemně přijímaly, ochraňovaly. Taky se 

mi líbilo, že v seriálu nejsou prezentovány jen queer postavy, ale i národnosti, barvy pleti, 

gender a tak dále. 

Jak na Vás působila postava Taa? Chtěla byste mít někoho takového za svého reálného 

kamaráda? 

Někdy mi lezl na nervy, ale snažila jsem si připomínat, že Nicka pořádně nezná a že se jen snaží 

ochránit svého kamaráda. A jinak bych ho jako kamaráda klidně brala, řekla bych, že je docela 

vtipný. 

Nicka Nelsona někteří jeho fanoušci označují za příliš dokonalého na to, aby byl skutečný. Je 

podle Vás jeho postava realistická? Nebo je příliš dobrý na to, aby existoval i ve skutečnosti? 

Myslím, že by skutečný mohl být. Znám nějaké lidi, kteří by se dali označit za Nicky Nelsony.  

Nick Nelson je také velmi starostlivý a ochranitelský, má vysokou morálku. Cítila jste během 

sledování seriálu, že byste chtěla mít ve svém životě někoho takového? 

Rozhodně! Hodně se v něm vidím, hodně se zajímá o druhé, je klidný, empatický a tak. A taky 

by se mi líbilo mít někoho takového po svém boku. 

Jak jste vnímala hlavní postavy v seriálu? Měla jste pocit, že jsou sami sebou a mohou být sami 

sebou? 

Ano, myslím, že vycházeli ze svých ulit a že se učili být víc sami sebou. 

Přála jste si být v seriálu jako některá z postav? Pokud ano, o jakou postavu se jednalo a proč 

byste si vybrala právě tuhle? 

Nick, protože, jak jsem už řekla, se hodně zajímá o lidi okolo sebe, na všechny myslí, ale zároveň 

si dokáže stát za tím, v co věří a za tím, kým chce být. 



Chtěla byste vést život jako hlavní postavy? Co se Vám na něm líbilo nebo nelíbilo? 

Fakt se mi líbila ta skupina přátel. Naopak se mi nelíbila ta šikana a duševní onemocnění, ale 

to je zkrátka součást života. 

Srovnávala jste někdy svůj život se životy postav? Pokud ano, co Vám z toho vycházelo? 

Srovnávala, ale jsem starší než oni. Jsem hodně jako Nick a moje děti mi tak nějak připomínají 

Charlieho, mají taky zkušenosti se šikanou. Snažila jsem se tu pro ně být, zůstat silná a 

podporovat je, stejně jako to Nick dělá pro Charlieho.  

Inspirovala Vás některá z postav ke změně ve Vašem životě? 

Ano, Nick. Díky němu jsem se vyoutovala své rodině a přátelům, inspiroval mně k tomu.  

Takže coming-out jste v seriálu vnímala pozitivně? 

Ano, bylo to krásné. 

Vy jste tedy stejně jako Nick bisexuální? 

Ano. 

Jaký názor máte na vztah mezi Nickem a jeho matkou? Případně na vztahy Charlieho s jeho 

rodiči? 

Nick a jeho máma jsou skvělý tým. Sice udělala nějaké chyby, ale to dělá každý člověk. O Nicka 

se zajímá, naslouchá mu a ať se děje cokoli, tak tu pro svého syna je. Myslím, že Charlieho táta 

má dobré záměry, ale nestará se tolik, jak by Charlie potřeboval. Jeho máma mi připadá 

emočně nedostupná a že na některé věci sice bere ohledy, ale něco jí naopak uniká. Myslím, že 

si měli všimnout některých jeho problémů s duševním zdravím. To se ale nestalo a v některých 

případech jeho problémy ještě zhoršili. 

Jak podle Vás životy LGBTQ+ postav v seriálu omezovalo to, že jsou queer? 

Neřekla bych, že byli limitováni. Myslím, že Alice a filmaři jim dali dostatek prostoru, aby se 

vyjádřili. 

Hlavní postava Charlie Spring se potýká se šikanou kvůli tomu, že je gay. Týká se to ale i 

dalších postav. Zažila jste někdy šikanu či nějakou formu násilí kvůli své genderové identitě či 

sexuální orientaci? Pokud ano, rezonovala nějak tato Vaše zkušenost se zkušeností Charlieho 



Springa, případně některé jiné z postav? Pomohlo Vám nějakým způsobem vidět takové situace 

v seriálu?  

Šikanu jsem si zažila, ale nebylo to tak hrozné a taky to nebylo kvůli sexuální orientaci. Nicméně 

můj syn šikanovaný byl a v tomto ohledu to se mnou rezonuje.  

Vyvolávaly ve Vás scény, kde byla vyobrazená šikana či nesnášenlivost, nějaké emoce? Pokud 

ano, můžete popsat jaké?  

Rozhodně, fakt mně to kvůli Charliemu vzalo. Cítila jsem smutek a byla jsem naštvaná, někdy 

jsem cítila strach. 

Ben Hope v seriálu využívá Charlieho k tomu, aby si ujasnil svou sexuální orientaci. Jaké jste 

měla pocity z těchto scén? 

Poprvé jsem cítila smutek a vztek za Charlieho, ale i smutek za Bena. Když jsem ho ale poznala 

víc, tak jsem začala být na Bena naštvanější a uvědomila jsem si, že má jen prohnilou duši.   

Jak podle Vás Srdcerváči vyobrazují, jak společnost vnímá LGBTQ+ osoby? 

Přála bych si, aby víc lidí vidělo queer lidi skrze oči Srdcerváčů. To nadšení z toho být v seriálu 

queer je nakažlivé a super! Je smutné, že stále mnoho lidi soudí a myslí si, že je to špatné nebo 

nechutné, ale kdyby cítili radost, která vychází z herců a jejich scén, tak by takhle nepřemýšleli.  

Jak podle Vás Srdcerváči prezentují LGBTQ+ komunitu? 

Oceňuji, že jsou v něm různorodé reprezentace queer lidí. Líbí se mi, jak používají různé 

příběhové linky, jak ukazují rozličnost životů queer lidí. Ne všichni queer lidi jsou šťastní, že 

jsou queer, stejně jako ne všichni heterosexuálové jsou šťastní, že jsou heterosexuálové! 

Jak vnímáte vztahy mezi LGBTQ+ postavami a postavami mimo tuto komunitu? 

Myslím, že v komunitě i mimo ni jsou jejich vztahy dobré. 

Odráží podle Vás seriál realitu? Můžete to rozvést? 

Někdy je to trochu moc, ale myslím, že tyhle příběhy se do určité míry mohly nebo mohou stát 

v životě. Může se ragbyová hvězda, krásný, hodný, přátelský, pečující kluk, který je gay nebo 

bisexuál zamilovat do svého spolužáka, který je nerd, společensky neohrabaný a taky gay? 

Možná ne, ale může se to stát. Může se člověk, který se narodil jako kluk a prochází tranzicí na 

ženu, dostat na dívčí školu bez dramat? Jasně… takže ano, příběhové linky se můžou stát i 

v opravdovém životě.   



V čem jsou pro Vás Srdcerváči výjimeční na rozdíl od jiných seriálů s podobnou tématikou? 

Způsobem, jakým jsou queer postavy reprezentovány. A taky tím radostným příběhem, který je 

dostatečně blízký realitě, abych věřila, že se to takto může dít… Je pro mě speciální tím 

přátelstvím a láskou. Prostě růžové brýle! 

Uvítala byste, kdyby podobných seriálů o LGTBQ+ bylo více? Proč ano a proč ne?  

Ano!! Naprosto. Potřebujeme víc pozitivních příběhů o queer lidech, nejen temné příběhy, které 

jsme tu měli, ale ty jsou taky důležité.  

Jak obecně vnímáte způsob, jakým jsou vyobrazovány LGBTQ+ postavy v jiných seriálech a 

filmech? 

Většinou jsou temné, ukazují děsivou nebo ošklivou stránku toho být queer. Nebo jsou hodně 

specializovány, což nepomáhá stereotypům o tom, že queer lidi myslí jenom na sex.  

Když srovnáte starší seriály o LGBTQ+ s těmi současnými, nastala podle Vás nějaká změna? 

Srdcerváči jsou rozhodně jiní než starší seriály a filmy. Ale jinak ano, dneska je mnohem více 

reprezentace queer lidí jako hlavních nebo důležitých postav, než tomu bývalo v minulosti. Dřív 

to bývaly vedlejší postavy. 

Jakou roli podle Vás mají pro LGBTQ+ komunitu sociální sítě?  

Jsou skvělé v tom, že mohou reprezentovat queer lidi. Díky sociálním sítím jsem zjistila, že 

Srdcerváči a některé další queer seriály nebo filmy vůbec existují. Věřím tomu, že to tak mělo 

plno jiných lidí. Ale sociální sítě taky mohou být negativní, sdílí se tam dezinformace nebo 

jenom ta ošklivá stránka queer komunity. 

Co je podle Vás nejdůležitějším poselstvím seriálu? 

Buď sám sebou, nikdy jiný to nemůže udělat líp než ty! 

Co podle Vás dělá Srdcerváče tak oblíbeným seriálem? 

Dává nám radost, naději. Reprezentuje nás. 

Ovlivnil seriál nějakým způsobem Váš vlastní život? Pokud ano, jak? 

Ano, denně mi dává radost a pomohl mi v tom se najít a přijmout se a sdílet moje pravé já 

s těmi, na kterých mi nejvíc záleží. 



Změnila jste na něco ve svém životě kvůli seriálu názor? 

Jsem otevřenější ohledně toho, kdo jsem a začala jsem se víc učit o queer komunitě, a jak mohu 

pomoct otevřít srdce těch, kteří si myslí, že být queer je špatné. 

Měl na Vás seriál terapeutické účinky?  

Na 100 %. Je to moje každodenní terapie, seriál mi každý den dává dopamin.  

 

Respondent č. 4 

Muž, 22 let  

Jak jste se o seriálu dozvěděl? 

Myslím, že přes nějakou reklamu. 

Jaké byly Vaše první myšlenky, když jste seriál začal sledovat? 

Hned jsem si ho zamiloval. Moje malé gay srdíčko zaplesalo radostí, když uvidělo takovou love 

story a reprezentaci, jakou nám seriál dává.  

Jaký máte k seriálu vztah? 

Už od první chvíle jsem byl jeho fanoušek. Minulý rok jsem ukázal knížky svému příteli. A díky 

tomu, že jsem to s ním mohl sdílet, protože příběh Charlieho a Nicka je hodně podobný tomu 

našemu, se pro mě seriál stal ještě speciálnějším. 

Co Vás k seriálu nejvíce připoutalo? 

Oceňuju, že jsou v příběhu i temné linky. Je to fikce, ale hodně gay nebo queer lidí se dokážou 

ztotožnit s tím, že byli šikanováni nebo měli nějaké duševní problémy – což je něco, s čím se 

mohu ztotožnit taky.  

Jaká je Vaše nejoblíbenější scéna a proč? 

V druhé sérii je to scéna Darcy a Tary, kdy si konečně řeknou, že se milují a hraje při tom 

písnička Seven od Taylor Swift. Je to skvělá reprezentace mladé, queer lásky a slyšet v pozadí 

hrát tu píseň to pro mě udělalo scénu ještě lepší, protože jsem fanda Taylor. (smích) 

Jak dlouho Vám trvalo celý seriál shlédnout? 



Přesně si to nepamatuju, ale myslím, že několik dní, co se týče první série a druhou sérii jsem 

sám shlédl během jednoho dne, ale pak jsem se k ní vrátil se svým přítelem. 

Bavil jste se o seriálu s někým? 

Ano, bavil. 

Kdo je Vaše nejoblíbenější postava a proč? 

Charlie. Prošel si nějakými fakt zlými věcmi, s čímž se mohu ztotožnit. A když jsem viděl, jak se 

snaží chránit Nicka, aby si nemusel projít tím samým, co on, tak jsem se v tom viděl. A taky ve 

čtvrté knize se Charlie dostane opravdu na dno a musí dostat pomoc, to se mnou taky rezonuje. 

Teď jsou to dva roky, co chodím k terapeutovi a udělal jsem pokrok, ale taky jsem v určitých 

ohledech udělal nějaké kroky nazpět, ale stejně jako Charlie strašně usiluju o to být lepší. Nejen 

pro sebe, ale taky pro ostatní. 

Takže se nejvíce ztotožňujete s Charliem? 

Jo. 

Jak jste se cítil, když jste sledoval partu Charlieho přátel – Ellie, Taa a Isaaca? Jak na Vás 

působila jejich skupina? 

Líbila se mi, chtěl bych vlastní skupinu queer přátel, ale vyrůstal jsem v náboženském prostředí, 

takže ne v prostředí, kde by bylo být queer něco, co by se mělo oslavovat. A každý z nich je svým 

vlastním způsobem pro Charlieho dobrým přítelem.  

Jak na Vás působila postava Taa? Chtěl byste mít někoho takového za svého reálného 

kamaráda? 

Je až moc protektivní, ale myslí to dobře. Viděl jsem ho v knihách vyrůst, takže ano, chtěl bych 

někoho takového mít za svého kamaráda. 

Nicka Nelsona někteří jeho fanoušci označují za příliš dokonalého na to, aby byl skutečný. Je 

podle Vás jeho postava realistická? Nebo je příliš dobrý na to, aby existoval i ve skutečnosti? 

Já si myslím, že jeho postava realistická je. Jen si nemyslím, že by hodně lidí potkalo někoho 

jako on a já mám to štěstí, že jsem někoho takového potkal.  

Jak jste vnímal hlavní postavy v seriálu? Měl jste pocit, že jsou sami sebou a mohou být sami 

sebou? 



Myslím, že mohli být sami sebou. 

Přál jste si být v seriálu jako některá z postav? Pokud ano, o jakou postavu se jednalo a proč 

byste si vybral právě tuhle? 

Charlie nebo Nick. Kvůli tomu mít toho druhého a milovat se takovým způsobem jako oni dva. 

Dynamika jejich vztahu mi hodně připomíná můj vlastní vztah. 

Chtěl byste vést život jako hlavní postavy? Co se Vám na něm líbilo nebo nelíbilo? 

Chtěl. Chtěl bych mít skupinu queer přátel, kteří dokážou pochopit moje problémy coby gay 

muže. Neříkám, že to mí současní kamarádi nedokážou, jen prostě nemají tu samou zkušenost, 

co mají queer lidé. 

Srovnával jste někdy svůj život se životy postav? Pokud ano, co Vám z toho vycházelo? 

Srovnával a hodně jsem žárlil na Charlieho, protože si dokázal najít lásku.  

Inspirovala Vás některá z postav ke změně ve Vašem životě? 

Neřekl bych. 

Jak jste v seriálu vnímal téma coming outu? 

Je to téma, které se jim podařilo velmi dobře udělat. Líbilo se mi, že kladli důraz na to to udělat 

takovým způsobem, jakým chcete. Charliemu se to nepoštěstilo, což bylo něco, co se stalo mně 

s mojí rodinou.  

Jaký názor máte na vztah mezi Nickem a jeho matkou? Případně na vztahy Charlieho s jeho 

rodiči? 

Líbí se mi vztah mezi Nickem a jeho mámou, a to mu závidím. Moje máma mě ohledně toho, že 

jsem gay podporovala, ale ne až tolik, co Nickova máma. A navíc se dokážu více identifikovat 

s rodinnou situací Nicka i kvůli tomu, že nemám moc vztah se svým otcem, protože měl jiné 

priority, když jsem dospíval. Co se týče Charlieho a jeho rodičů. Přál bych si mít rodinu, která 

by mě podporovala, jako měl Charlie. Když moje rodina zjistila, že jsem gay, tak tátova strana 

byla docela homofobní. Je to něco ve stylu jako „nepodporuju to, ale jestli jsi šťastný“. Takové 

vedeme konverzace. Jediné, co mi překáží je, když Charlieho máma nedovolí, aby šel za Nickem.  

Jak podle Vás životy LGBTQ+ postav v seriálu omezovalo to, že jsou queer? 



Naštěstí Evropa je progresivní, co se týče LGBTQ+. Jsem si jistý, že s tím byly problémy. Ale 

lidi to prostě akceptují. Myslím, že v seriálu postavy limitovány nebyly. Být queer je ale samo o 

sobě úplně jiná cesta než normální život. Dívám se na to jako na obohacení života. Máte to těžší 

a naučíte se toho víc než „normální“ lidi.    

Hlavní postava Charlie Spring se potýká se šikanou kvůli tomu, že je gay. Týká se to ale i 

dalších postav. Zažil jste někdy šikanu či nějakou formu násilí kvůli své genderové identitě či 

sexuální orientaci? Pokud ano, rezonovala nějak tato Vaše zkušenost se zkušeností Charlieho 

Springa, případně některé jiné z postav? Pomohlo Vám nějakým způsobem vidět takové situace 

v seriálu?  

Šikanovaný jsem byl, ale ne proto, že bych byl gay. Nebo si to alespoň myslím. Já sám jsem 

neučinil coming out před 18. narozeninami a ani jsem si plně neuvědomoval, že jsem gay, dokud 

jsem nevyšel střední. Ale Charlieho příběh se mnou rezonuje, protože jsem potkal hodně 

homofobů, kteří říkali některé fakt ošklivé věci. Ještě mívám dny, kdy mám strach být mezi muži, 

aby mi nenadávali. A pomáhá vidět v televizi reprezentaci queer, stejně jako v knihách. Za to 

Srdcerváče obdivuju. Nebojí se ukázat i to zlé, čím si musí někteří queer lidi projít.  

Vyvolávaly ve Vás scény, kde byla vyobrazená šikana či nesnášenlivost, nějaké emoce? Pokud 

ano, můžete popsat jaké?  

Nějaké extra emoce jsem neměl, ale bylo mi smutno z toho, čím si museli projít.  

Ben Hope v seriálu využívá Charlieho k tomu, aby si ujasnil svou sexuální orientaci. Jaké jste 

měl pocity z těchto scén? 

Já s tím celkem rezonoval. Mám zkušenost s tím, že někteří muži se ke mně zachovali podobně. 

A jsem rád za to, že Alice Oseman tohle zahrnula do svých knih. Normálně to není něco, o čem 

by se mluvilo, ale mělo by. Jenom proto, že jsme gay nebo queer, tak to neznamená, že tu jsme 

primárně pro lidi, kteří si musí zjistit, jakou mají orientaci. Pokud se to udělá zdravým 

způsobem, jsem s tím v pohodě, ale to, co udělal Ben Charliemu, to zdravé nebylo a bohužel je 

tohle častější, než si myslíme.  

Jak podle Vás Srdcerváči vyobrazují LGBTQ+ osoby? 

Ukazuje je ve více pozitivním světle.  

Jak vnímáte postavení LGBTQ+ postav v seriálu? 

Naštěstí žijeme v době, kdy je víc akceptováno být sám sebou.  



Odráží podle Vás seriál realitu? Můžete to rozvést? 

Když jsem to uviděl poprvé, nemyslel jsem si to, ale když jsem začal se svým vztahem, tak jsem 

změnil názor. Každopádně ty temné věci, kterými si musel Charlie nebo Elle projít, ty jsou 

rozhodně realistické. Ale když jsem viděl vztah Charlieho a Nicka, tak jsem si napoprvé 

nemyslel, že je to reálné. Pak jsem potkal svého přítele a vidím, že máme podobný vztah jako 

mají Charlie s Nickem. 

Uvítal byste, kdyby podobných seriálů o LGTBQ+ bylo více? Proč ano a proč ne?  

Uvítal, reprezentace je dneska důležitější než kdy dřív. Jsem rád, že si to média uvědomila a že 

se pro to něco děje. 

Jak obecně vnímáte způsob, jakým jsou vyobrazovány LGBTQ+ postavy v jiných seriálech a 

filmech? 

Ostatní seriály a filmy nedávají takovou naději a nejsou tak pozitivní. 

Když srovnáte starší seriály o LGBTQ+ s těmi současnými, nastala podle Vás nějaká změna? 

Těch starších jsem moc neviděl, takže na to nedokážu odpovědět.  

Jakou roli podle Vás mají pro LGBTQ+ komunitu sociální sítě?  

Ovlivňují každého, a hlavně se to umocnilo díky covidu, pořád jsou tu dezinformace a lidi 

většinou čtou jenom titulky a myslí si, že je to pravda. 

Co je podle Vás nejdůležitějším tématem seriálu? 

Naděje, přátelství, láska. 

Co podle Vás dělá Srdcerváče tak oblíbeným seriálem? 

Každý si tam najde někoho, s kým se může ztotožnit. A nakonec to je něco, co každý z nás chce 

– najít si nějaké souznění. 

Ovlivnil seriál nějakým způsobem Váš vlastní život? Pokud ano, jak? 

Nemyslím si, ale pokud bych musel něco vybrat, tak jsem pak chtěl strašně moc zdravý vztah.  

Změnil jste na něco ve svém životě kvůli seriálu názor? 

Nemyslím si. 

Měl na Vás seriál terapeutické účinky?  



Ne. 

 

Repondent č. 5 

Muž, 26 let  

Jak jste se o seriálu dozvěděl? 

Už jsem znal grafické romány. 

Jaké byly Vaše první myšlenky, když jste seriál začal sledovat? 

Zamiloval jsem si ho, ale zároveň jsem se cítil prázdně. 

Jaký máte k seriálu vztah? 

Zbožňuju ho a celkově zbožňuju Alici Oseman. 

Co Vás k seriálu nejvíce připoutalo? 

Komplexnost a že neutíká od těžkých témat a zároveň si s nimi dokáže tak citlivě poradit.  

Jaká je Vaše nejoblíbenější scéna a proč? 

Scéna mezi Nickem a jeho mámou, když dělá coming-out, ta je pro mě speciální.  

Jak dlouho Vám trvalo celý seriál shlédnout? 

Jeden den. 

Bavil jste se o seriálu s někým? 

Jasně – s rodinou, přáteli, kolegy. 

Kdo je Vaše nejoblíbenější postava a proč? 

Charlie, je odlišný, komplikovaný, milý, celkově je hodně věcí, které ho dělají dobrou 

mnohovrstevnatou postavou.  

Se kterou postavou se nejvíce ztotožňujete a proč? 

Asi s Nickem a celou jeho cestou uvědomění. 

Jak jste nahlížel na životy hlavních hrdinů? 

Jejich problémy mi přišly reálné, dokázal jsem se s nimi ztotožnit. 



Jak jste se cítil, když jste sledoval partu Charlieho přátel – Ellie, Taa a Isaaca? Jak na Vás 

působila jejich skupina? 

Myslím, že jsou skvělí, stejně jako skuteční přátelé se snaží být co nejlepší a někdy to pokazí, 

ale víte, že jsou tu vždycky pro vás.  

Jak na Vás působila postava Taa? Chtěl byste mít někoho takového za svého reálného 

kamaráda? 

Chtěl, protože je tu vždycky pro svoje kamarády svým vlastím způsobem. Což sice není vždycky 

ten nejlepší způsob, ale jeho úmysly jsou vždycky dobré a upřímné. 

Nicka Nelsona někteří jeho fanoušci označují za příliš dokonalého na to, aby byl skutečný. Je 

podle Vás jeho postava realistická? Nebo je příliš dobrý na to, aby existoval i ve skutečnosti? 

Ne, nemyslím, že by byl moc dobrý na to, aby nebyl skutečný, má vlastní problémy a dělá chyby, 

ale doopravdy mu záleží na Charliem. 

Nick Nelson je také velmi starostlivý a ochranitelský, má vysokou morálku. Cítil jste během 

sledování seriálu, že byste chtěl mít ve svém životě někoho takového? 

Určitě, je to hodný a starostlivý kluk. 

Jak jste vnímal hlavní postavy v seriálu? Měl jste pocit, že jsou sami sebou a mohou být sami 

sebou? 

Řekl bych, že ano, byli ohledně svých problémů otevření, dělali chyby, takže jo, myslím, že mohli 

být sami sebou. 

Přál jste si být v seriálu jako některá z postav? Pokud ano, o jakou postavu se jednalo a proč 

byste si vybral právě tuhle? 

Ne, mám svůj život rád takový, jaký je. Oni si žijí své životy a já si žiju zase ten svůj. 

Takže byste nechtěl žít život žádné z postav? 

Ne, ale myslím, že Nick má docela dobrý život, sice má rozvedené rodiče, ale celkově se má dost 

dobře. 

Srovnával jste někdy svůj život se životy postav? Pokud ano, co Vám z toho vycházelo? 

Co se týče romantických vztahů, tak to jsem srovnával. Potom, co jsem seriál viděl, jsem se cítil 

prázdně, přál jsem si, abych si něco takového taky někdy zažil. Nikdy se to ale nestalo. 



Inspirovala Vás některá z postav ke změně ve Vašem životě? 

Myslím, že mě to inspirovalo v tom být otevřenější ohledně toho, kdo jsem, abych se míň 

omlouval a míň skrýval své opravdové já. 

Jak jste v seriálu vnímal téma coming outu? 

Přišlo mi, že se jim podařilo to fakt dobře ukázat. 

Nick Nelson během seriálu zjistí, že je bisexuál. Rezonuje to s Vámi nějak? 

Ano, vidím se v tom. Ukazoval jsem to i rodičům, že jsem se vlastně zachoval stejně jako Nick. 

Jaký názor máte na vztah mezi Nickem a jeho matkou? Případně na vztahy Charlieho s jeho 

rodiči? 

Myslím, že vztah mezi Nickem a jeho mámou je hodně zdravý, zatímco Charlie a jeho rodiče, 

tyhle vztahy už tak dobré nejsou.  

Jak podle Vás životy LGBTQ+ postav v seriálu omezovalo to, že jsou queer? 

Myslím, že nebyli limitováni, že své životy žili naplno. 

Hlavní postava Charlie Spring se potýká se šikanou kvůli tomu, že je gay. Týká se to ale i 

dalších postav. Zažil jste někdy šikanu či nějakou formu násilí kvůli své genderové identitě či 

sexuální orientaci? Pokud ano, rezonovala nějak tato Vaše zkušenost se zkušeností Charlieho 

Springa, případně některé jiné z postav? Pomohlo Vám nějakým způsobem vidět takové situace 

v seriálu?  

Byl jsem šikanovaný, ale nebylo to kvůli tomu, že jsem gay. Celkově moje zkušenost byla 

podobná jako v seriálu. Nestalo se to na střední škole, takže tomu jsem unikl, ale myslím, že mi 

pomohlo vidět, jak lidi okolo Charlieho, jako třeba Nick nebo Tao, se mu snažili pomoct a 

podporovat ho. 

Vyvolávaly ve Vás scény, kde byla vyobrazená šikana či nesnášenlivost, nějaké emoce? Pokud 

ano, můžete popsat jaké?  

Ne, ale byl jsem emocionální u jiných částí seriálu. Ne nutně u těch se šikanou. 

Ben Hope v seriálu využívá Charlieho k tomu, aby si ujasnil svou sexuální orientaci. Jaké jste 

měl pocity z těchto scén? 

Co Ben udělal bylo špatné, ale zároveň jsem v něm viděl vystrašeného a nejistého teenagera.  



Jak podle Vás Srdcerváči vyobrazují, jak společnost vnímá LGBTQ+ osoby? 

Myslím, že to není něco, o co by se seriál snažil. Ale ukazuje, že ohledně LGBT lidí existuje 

hodně předsudků a že je před námi ještě kus práce, i pro mladší generace. 

Jak podle Vás Srdcerváči prezentují LGBTQ+ komunitu? 

Myslím, že dělají skvělou práci ohledně toho, že se vyhýbají stereotypům. Ukazují, že queer lidi 

jsou jen lidi, kteří mají různé pozadí, povahové rysy a pocity. Jsou to opravdu postavy, a nejen 

symboly queer stereotypů. 

Jak vnímáte postavení LGBTQ+ postav v seriálu? 

Myslím, že jsou silné a mohou být samy sebou. To nemusí nutně reflektovat svět okolo nás, ale 

je to seriál a ne realita. Můžeme snít. 

V čem jsou pro Vás Srdcerváči výjimeční na rozdíl od jiných seriálů s podobnou tématikou? 

Seriál je neuvěřitelně pozitivní, co se týče queer seriálů, tohle není obvyklé, většinou jsou 

seriály o queer plné komplikovaných vztahů nebo lidí, Srdcerváči to takhle nemají, což na tom 

miluju. 

Uvítal byste, kdyby podobných seriálů o LGTBQ+ bylo více? Proč ano a proč ne?  

Rozhodně, svět je už tak dost ponurý, potřebujeme utíkat z reality, a to platí speciálně pro 

LGBTQ+. Není tu tolik seriálů jako Srdcerváči, takže čím více, tím lépe.  

Mluvil jste o stereotypech. Jak by tedy měly být queer postavy zobrazovány? 

Víc individuálně, unikátně. 

Když srovnáte starší seriály o LGBTQ+ s těmi současnými, nastala podle Vás nějaká změna? 

Ano, celkově jsou pozitivnější.  

Jak hodnotíte postoj českých médií k problémům LGBTQ+ komunity? 

Tohle téma se normalizuje, vidím tu změnu. 

Jakou roli podle Vás mají pro LGBTQ+ komunitu sociální sítě?  

Pro většinu lidí, včetně mě, je to jediný způsob, jak navázat kontakt s dalšími lidmi v naší 

komunitě. Nikdy nepůjdu do baru někoho oslovit nebo na ulici, takže sociálně sítě tohle 

zastřešují.  



Co je podle Vás nejdůležitějším poselstvím seriálu? 

Být na lidi hodný. 

Co podle Vás dělá Srdcerváče tak oblíbeným seriálem? 

Laskavost a pozitivita, kterých je dnes potřeba. 

Ovlivnil seriál nějakým způsobem Váš vlastní život? Pokud ano, jak? 

Myslím, že jsem teď víc v pohodě s tím, kdo jsem a taky jsem se víc naučil tolik neschovávat, 

kdo jsem, takže rozhodně bych řekl, že to na mě vliv mělo.  

Měl na Vás seriál terapeutické účinky?  

Řekl bych, že ano. 

 

Repondentka č. 6 

Žena, 29 let  

Jak jste se o seriálu dozvěděla? 

Náhodně jsem o něm našla zmínku na Twitteru. 

Jaké byly Vaše první myšlenky, když jste seriál začala sledovat? 

Říkala jsem si něco jako: „Nemůžu tomu uvěřit! Co jsem to právě viděla?!“ 

Jaký máte k seriálu vztah? 

Jsem ortodoxní fanda. 

Co Vás k seriálu nejvíce připoutalo? 

Způsob, jakým zachází s tématy, dobro a laskavost, které z něj vyzařují.  

Jaká je Vaše nejoblíbenější scéna a proč? 

Scéna mezi Nickem a Sarah na pláži v Menorce. To bylo zatraceně emotivní. (pozn. autorky 

diplomové práce, respondentka referuje ke scéně z knihy Alice Osemanové, kdy tato scéna ještě 

nebyla v seriálu) 

Jak dlouho Vám trvalo celý seriál shlédnout? 



Jestli si to dobře pamatuju, tak asi dva dny.  

Bavila jste se o seriálu s někým? 

No jasně. 

Kdo je Vaše nejoblíbenější postava a proč? 

Nenuťte mě si vybrat… řeknu Nellie. 

Se kterou postavou se nejvíce ztotožňujete a proč? 

Samozřejmě je to Charlie, protože oba máme určité psychické obtíže. 

Jak jste se cítila, když jste sledovala partu Charlieho přátel – Ellie, Taa a Isaaca? Jak na Vás 

působila jejich skupina? 

Jsou to skvělé postavy! Nejdřív jsem nemohla vystát Taa, ale když jsem se pak několikrát znova 

na seriál dívala, začala jsem chápat jeho úhel pohledu. Líbí se mi, že Netflix ty postavy rozvinul 

víc než grafické romány.  

Chtěla byste mít někoho takového za svého reálného kamaráda? 

Asi jo, protože se o ně fakt hodně zajímá. 

Nicka Nelsona někteří jeho fanoušci označují za příliš dokonalého na to, aby byl skutečný. Je 

podle Vás jeho postava realistická? Nebo je příliš dobrý na to, aby existoval i ve skutečnosti? 

Chápu, jak to myslíte. Ano, je moc dobrý na to, aby byl skutečný, ale věc se má tak, že on není 

skutečný. Je to fiktivní postava, takže já tady nevidím žádný problém. Navíc já ho vidím jako 

ideální cíl, kterého by se měli všichni snažit dosáhnout, všichni by se měli snažit být co nejvíc 

jako on.  

Nick Nelson je také velmi starostlivý a ochranitelský, má vysokou morálku. Cítila jste během 

sledování seriálu, že byste chtěla mít ve svém životě někoho takového? 

No jasně. To by byl úplný sen. 

Jak jste vnímala hlavní postavy v seriálu? Měla jste pocit, že jsou sami sebou a mohou být sami 

sebou? 

Myslím, že tohle je pointa celého toho příběhu. Aby se snažili pochopit, kdo jsou, naučit se být 

opravdu sami sebou. A kým se chtějí stát. 



Je v seriálu něco, co byste si také přála mít? 

Přála bych si mít takovou partu přátel jako má Charlie. 

Přála jste si být v seriálu jako některá z postav? Pokud ano, o jakou postavu se jednalo a proč 

byste si vybrala právě tuhle? 

Ne, mám svoje vlastní problémy a vlastní osobnost, nepotřebuju být někým jiným. Ale někdy 

ráda přemýšlím nad tím, co by asi určitá postava ze Srdcerváčů udělala v nějaké mojí situaci.  

Chtěla byste vést život jako hlavní postavy? Co se Vám na něm líbilo nebo nelíbilo? 

V některých ohledech ano, v jiných ne. Například bych nechtěla mít takový vztah s matkou, jako 

měl Charlie, nechtěla bych mít Davida za svého bratra, nechtěla bych mít Darcyiny rodiče a 

tak dále. Ale přála bych si mít takové vztahy s přáteli – důvěrné, zdravé vztahy.  

Srovnávala jste někdy svůj život se životy postav? Pokud ano, co Vám z toho vycházelo? 

Ano a je to vlastně něco, co mě přivedlo na terapii. Před rokem mi byl diagnostikovaný autismus 

a ADHD a nedokážu přestat děkovat Alici Oseman, že napsala takový krásný příběh. Fakt mi 

to pomohlo.  

Inspiroval Vás seriál ještě v něčem? 

Snažím se být laskavější a starostlivější.  

Jak jste v seriálu vnímala téma coming outu? 

Podle mě je to dokonalá reprezentace coming-outu, nejlepší, co kdy byla natočena. Charlieho 

coming-out bohužel proběhl ještě předtím, než seriál začal, a je smutné, že tohle je v reálném 

životě případ hodně dětí. Vymklo se mu to z rukou a nic s tím nemohl udělat. Myslím, že je 

důležité zobrazovat tyhle ošklivé coming-outy, aby si lidi uvědomili, že nikdo by neměl dělat 

coming-out za někoho jiného. A co se týče Nickova coming-outu? No co můžu říct, bylo to 

dokonalé. A speciálně mám na mysli scénu s jeho mámou. Takhle by se mámy měly zachovat 

vždycky.  

A rezonovala s Vámi nějak tahle scéna? 

No já nejsem bisexuálka, ale rezonuje se mnou to, co tomu předcházelo. Jakože začal mít rád 

svého kamaráda, pak si uvědomil, že ho má opravdu hodně rád, víc než by měl a tak dál. 

Jak podle Vás životy LGBTQ+ postav v seriálu omezovalo to, že jsou queer? 



Myslím, že oproti reálnému životu byly limitovány méně.  

Hlavní postava Charlie Spring se potýká se šikanou kvůli tomu, že je gay. Týká se to ale i 

dalších postav. Zažila jste někdy šikanu či nějakou formu násilí kvůli své genderové identitě či 

sexuální orientaci? Pokud ano, rezonovala nějak tato Vaše zkušenost se zkušeností Charlieho 

Springa, případně některé jiné z postav? Pomohlo Vám nějakým způsobem vidět takové situace 

v seriálu?  

Ne, nikdy jsem šikanovaná nebyla. 

Vyvolávaly ve Vás scény, kde byla vyobrazená šikana či nesnášenlivost, nějaké emoce? Pokud 

ano, můžete popsat jaké?  

No jasně, vůči Charliemu jsem cítila empatii, ale chápala jsem i jeho šikanátory. Jo, počkejte! 

Vysvětlím to, než mě budete chtít zabít! Je mi líto Bena i Harryho, protože si myslím, že jsou 

oběti staré homofobně vykonstruované společnosti. Harry je nezralé děcko, má malé 

sebevědomí, takže si myslí, že když bude ubližovat druhým, bude „cool“, navíc o všem si myslí, 

že je to vtip. A v té scéně v kině řekl Nickovi, že „nikdo tady není homofobní“ a fakt myslím, že 

to myslel upřímně. Ne že by měl pravdu nebo tak, ale prostě to bere tak, že vtipkování je 

neškodné a nemá to následky, protože to nevidí. Doopravdy nemá nic proti LGBT+ lidem, je to 

prostě jen obyčejný blbý debil, takový, jakého jsme všichni znali, když jsme studovali na střední. 

A to z něj nedělá menšího blbce. No a Ben je na druhou stranu takový uzavřený týpek, nejspíš 

z homofobní rodiny. Problém je, že si uvědomí, že je asi „jedním z nich“ a zoufale se snaží 

chovat „normálně“, aby potěšil svou rodinu. Ale je to puberťák a jako každý puberťák je hloupý 

a chce poznat, co ho doopravdy přitahuje. Proto začal chodit za Charliem a začal s ním vztah. 

Ale měl hrozný strach z toho, že by to o něm někdo mohl zjistit, myslel si, že kdyby to někdo 

zjistil, že by ho to úplně zničilo. Je to prostě vystrašené děcko, které udělalo hodně špatných 

rozhodnutí. Znovu opakuju, že to z něj nedělá menšího blbce. 

Jak podle Vás Srdcerváči vyobrazují, jak společnost vnímá LGBTQ+ osoby? 

Seriál tohle moc neukazuje a myslím, že je to i jeho pointa. 

Jak podle Vás Srdcerváči prezentují LGBTQ+ komunitu? 

Myslím, že fakt dobře. 

Odráží podle Vás seriál realitu? Můžete to rozvést? 



Ano i ne. Některé věci jsou rozhodně realistické, ale jiné jsou tak dokonalé a plné laskavosti, že 

už to trochu nerealistické je.  

V čem jsou pro Vás Srdcerváči výjimeční na rozdíl od jiných seriálů s podobnou tématikou? 

Postavy jsou hodně propracovány. 

Uvítala byste, kdyby podobných seriálů o LGTBQ+ bylo více? Proč ano a proč ne?  

No jasně, proč ne? 

Jak obecně vnímáte způsob, jakým jsou vyobrazovány LGBTQ+ postavy v jiných seriálech a 

filmech? 

Za posledních deset let – myslím, že je to fajn a že se to zlepšuje. 

Když srovnáte starší seriály o LGBTQ+ s těmi současnými, nastala podle Vás nějaká změna? 

Jo, dneska jsou LGBT+ postavy víc reálné, jsou to lidé s vlastní osobností, zatímco u těch 

starších příběhů to bylo spíš něco jako „to je gay“ a nic víc. Prostě jediná charakteristika byla, 

že je ta postava gay.  

Jak hodnotíte postoj českých médií k problémům LGBTQ+ komunity? 

Nevím, myslím, že se to zlepšuje, protože dřív se o nás vůbec nepsalo. Dneska se o nás mluví, a 

to znamená úspěch, protože jsme viděni a naše problémy se stávají důležitým tématem.  

Jakou roli podle Vás mají pro LGBTQ+ komunitu sociální sítě?  

Velkou roli, ale dneska mají sociální sítě velkou roli na všechno, takže asi tak.  

Co je podle Vás nejdůležitějším poselstvím seriálu? 

Být hodný, empatický, přijímat druhé. Na tom záleží.  

Co podle Vás dělá Srdcerváče tak oblíbeným seriálem? 

Způsob, jakým řeší tohle téma – s takovou starostlivostí.  

Měl na Vás seriál terapeutické účinky?  

Ano, rozhodně. (smích) 

 

Repondent č. 7 



Muž, 27 let 

Jak jste se o seriálu dozvěděl? 

Zahlédl jsem ho v nabídce na Netflixu. 

Jaké byly Vaše první myšlenky, když jste seriál začal sledovat? 

Zamiloval jsem si ho. Chtěl jsem se podívat na něco nenáročného, a ještě ten den jsem se 

dodíval na celou sérii. Díky tomu seriálu jsem začal akceptovat svou sexualitu, přijal jsem ji a 

jsem na ni hrdý.  

Co Vás k seriálu nejvíce připoutalo? 

Většina dramat, seriálů a filmů o LGBTQ+ jsou o sexu a party, ale tohle je spíš pro 14ti až 

16tileté děti. Chodívali jsme na party, ale neměl jsem sex, dokud jsem neměl 19 a stejně tak 

většina mých přátel. Nebrali jsme drogy a ani jsme to nepřeháněli s alkoholem. Prostě jsme byli 

jen puberťáci, co se chtějí pobavit a dělat věci, které byly pro náš věk vhodné. V tom jsem se 

v seriálu našel. 

Jaká je Vaše nejoblíbenější scéna a proč? 

Jejich první polibek, jak byli nervózní a pak jejich polibek v herně. Ve druhé sezóně dal Charlie 

Nickovi čokoládu, líbilo se mi, jak se na sebe dívají. A pak na Eiffelovce, když Nick řekne 

Charliemu: „Víš, že jsem to byl já?“ Jak flirtoval a zároveň byl slušný a respektující. 

A i druhou sérii jste shlédnul během jednoho dne? 

Ano. 

Bavil jste se o seriálu s někým? 

Ano. 

Kdo je Vaše nejoblíbenější postava a proč? 

Nick Nelson, můžu se s tím ztotožnit, protože jsem až později v životě zjistil, že jsem bisexuál a 

sám jsem se kvůli tomu cítil zmateně.  

Jak jste nahlížel na životy hlavních hrdinů? 

Hodně jsem se s nimi dokázal ztotožnit, postavy mi přišly reálné, připomínaly mi vlastní přátele. 



Jak jste se cítil, když jste sledoval partu Charlieho přátel – Ellie, Taa a Isaaca? Jak na Vás 

působila jejich skupina? 

Jejich přátelství bylo silné, upřímné, opravdové, milující a pečující. 

Jak na Vás působila postava Taa? Chtěl byste mít někoho takového za svého reálného 

kamaráda? 

Zezačátku mi trochu vadil, ale zároveň byl vtipný, zamiloval jsem si ho až později. Chtěl bych 

mít kamaráda jako je Tao. 

Nicka Nelsona někteří jeho fanoušci označují za příliš dokonalého na to, aby byl skutečný. Je 

podle Vás jeho postava realistická? Nebo je příliš dobrý na to, aby existoval i ve skutečnosti? 

Je skutečný, má vlastní problémy, má skvělou mámu, která ho naučila, jak se vypořádat v životě 

s problémy a že na ně není sám. Takové rodičovství vychovává zdravé lidi, kteří vědí, jak se 

vypořádat se svými emocemi a problémy. A Nick není dokonalý, bojí se ukázat své pravé já, pro 

každého se snaží být dokonalý, a to není dobrá vlastnost, protože to si pak vybere daň na jeho 

duševním zdraví, když se snaží být s každým zadobře. Má problémy s tím říkat ne. A je toho 

mnohem víc, akorát to zatím bylo jenom v grafických románech.  

Nick Nelson je také velmi starostlivý a ochranitelský, má vysokou morálku. Cítil jste během 

sledování seriálu, že byste chtěl mít ve svém životě někoho takového? 

Samozřejmě, že bych něco takového pro sebe chtěl! Kdyby byl můj partner anebo kamarád. Je 

důležité mít v životě člověka, kterému na vás záleží. 

Jak jste vnímal hlavní postavy v seriálu? Měl jste pocit, že jsou sami sebou a mohou být sami 

sebou? 

Charlie měl problém být sám sebou, Nick procházel změnami a učil se, jak projevit svoje nové 

já. 

Je v seriálu něco, co byste si také přál mít? 

Chtěl bych mít queer partu přátel. Žádnou nemám, moje hlavní skupina je naprosto 

heterosexuální a nevědí to o mně.  

Přál jste si být v seriálu jako některá z postav? Pokud ano, o jakou postavu se jednalo a proč 

byste si vybral právě tuhle? 



Nechtěl. Nechtěl bych být Charlie, protože měl problémy s duševním zdravím. A nechtěl bych 

být ani Nick, protože se musí starat o duševní zdraví Charlieho, a i o svoje duševní zdraví kvůli 

svému coming-outu. 

Chtěl byste vést život jako hlavní postavy? Co se Vám na něm líbilo nebo nelíbilo? 

Přál bych si mít partnera jako Nick a Charlie, hodně se milují, ale nechci mít problémy 

s duševním zdravím. A přál bych si mít dobré rodiče.  

Srovnával jste někdy svůj život se životy postav? Pokud ano, co Vám z toho vycházelo? 

Ne, mám svůj život rád a snažím se nesrovnávat. 

Inspirovala Vás některá z postav ke změně ve Vašem životě? 

Ano, Nick Nelson mi pomohl přijmout svou sexualitu. Uvědomil jsem si, že nejsem heterosexuál. 

Jak jste v seriálu vnímal téma coming outu? 

U Nickova coming-outu jsem brečel, bylo to krásné. Charlieho coming-out byla noční můra, 

nikdo by si neměl procházet tím, čím si musel procházet on.  

Jaký názor máte na vztah mezi Nickem a jeho matkou? Případně na vztahy Charlieho s jeho 

rodiči? 

Nickův vztah s jeho mámou je skvělý. A chápu, že se Charlieho rodiče o něho bojí, když se 

vyoutoval, ale to jejich vztah potom zhoršilo. 

Hlavní postava Charlie Spring se potýká se šikanou kvůli tomu, že je gay. Týká se to ale i 

dalších postav. Zažil jste někdy šikanu či nějakou formu násilí kvůli své genderové identitě či 

sexuální orientaci? Pokud ano, rezonovala nějak tato Vaše zkušenost se zkušeností Charlieho 

Springa, případně některé jiné z postav? Pomohlo Vám nějakým způsobem vidět takové situace 

v seriálu?  

Ještě jsem se zcela nevyoutoval, protože jeden z hlavních důvodů je, že moje prostřední není 

úplně přátelské vůči queer lidem. 

Vyvolávaly ve Vás scény, kde byla vyobrazená šikana či nesnášenlivost, nějaké emoce? Pokud 

ano, můžete popsat jaké?  

Bál jsem se, že by se mi něco takového taky mohlo stát.  



Ben Hope v seriálu využívá Charlieho k tomu, aby si ujasnil svou sexuální orientaci. Jaké jste 

měl pocity z těchto scén? 

Tyhle scény jsou hodně smutné. Ben není dobrý člověk, hodně Charliemu ublížil. Ale zároveň 

ho lituju, protože nedokáže přijmout svou odlišnost a trpí kvůli tomu.  

Jak podle Vás Srdcerváči vyobrazují, jak společnost vnímá LGBTQ+ osoby? 

Myslím, že je v seriálu dobrá balance mezi nenávistí a přijetím. Je to podobné dnešnímu světu, 

ne světu před 20ti lety. 

Jak podle Vás Srdcerváči prezentují LGBTQ+ komunitu? 

Jako skutečné osoby s vlastními problémy. Jako normální lidi, kteří chtějí vést normální život.  

Jak vnímáte postavení LGBTQ+ postav v seriálu? 

Řekl bych, že jsou celkem privilegovaní. Kromě Darcy jsou doma všichni přijímáni. 

Jak vnímáte vztahy mezi LGBTQ+ postavami a postavami mimo tuto komunitu? 

Opravdově, některé byly dobré, jiné ošklivé. 

Odráží podle Vás seriál realitu? Můžete to rozvést? 

Ano, někteří z nás se nemůžou vyoutovat, někteří se potýkají s duševními problémy, někteří mají 

skvělé rodiny, jiní ne. A plno dalších věcí.  

V čem jsou pro Vás Srdcerváči výjimeční na rozdíl od jiných seriálů s podobnou tématikou? 

Jsou pozitivní. Ukazují těžká a hluboká témata, aniž by ztratili naději v lepší život a svět.  

Uvítal byste, kdyby podobných seriálů o LGTBQ+ bylo více? Proč ano a proč ne?  

Ano! Chtěl bych víc pozitivní seriálů než depresivních.  

Jak obecně vnímáte způsob, jakým jsou vyobrazovány LGBTQ+ postavy v jiných seriálech a 

filmech? 

Jsou temné, nebo je tam jenom sex, stereotypy, chybí tomu hloubka. 

Když srovnáte starší seriály o LGBTQ+ s těmi současnými, nastala podle Vás nějaká změna? 

Rozhodně, dneska jsou ukazovány opravdové problémy, nejen sex a AIDS, násilí vůči komunitě. 

Dneska jsou postavy hlubší, jsou reálnější. 



Jak hodnotíte postoj českých médií k problémům LGBTQ+ komunity? 

V minulosti to bylo tabu, dneska je to lepší. 

Jakou roli podle Vás mají pro LGBTQ+ komunitu sociální sítě?  

Hodně důležitou. Sociální sítě by měly hrát ještě větší roli v edukaci. 

Co je podle Vás nejdůležitějším poselstvím seriálu? 

Poznat sám sebe, prozkoumat nové věci, získat zkušenosti, vyrůst. Problémy teenagerů jsou 

skutečné a my dospělí bychom jim měli věnovat větší pozornost. Dát jim vědět, že nám na nich 

záleží. 

Co podle Vás dělá Srdcerváče tak oblíbeným seriálem? 

Jde z něj radost. Je to skvělá prezentace queer komunity.  

Ovlivnil seriál nějakým způsobem Váš vlastní život? Pokud ano, jak? 

Hodně. Začal jsem se víc zajímat o LGBT komunitu a začal jsem se outovat více a více lidem. 

Pomohlo mi to akceptovat sám sebe, taky se víc starám o svoje duševní zdraví.  

Změnil jste na něco ve svém životě kvůli seriálu názor? 

Ano, že je důležité mluvit o problémech a duševním zdraví. Ukázat ostatním, že na to nejsou 

sami. 

Měl na Vás seriál terapeutické účinky?  

Rozhodně. 

 

Repondentka č. 8 

Žena, 41 let  

Jak jste se o seriálu dozvěděla? 

Přes video na Youtube. 

Jaké byly Vaše první myšlenky, když jste seriál začala sledovat? 

Hned jsem si ho zamilovala. 

Jaký máte k seriálu vztah? 



Jsem bisexuálka, takže Nickova cesta mi byla dobře známá, ale jsem dospělá. 

Co Vás k seriálu nejvíce připoutalo? 

Líbí se mi romantika, jak se vyvíjí vztah mezi Nickem a Charliem, jak se vzájemně podporují.  

Jaká je Vaše nejoblíbenější scéna a proč? 

Zbožňuju poslední scénu ve druhé sérii, protože mám taky problémy se sebepoškozováním, ale 

mám přítelkyni, která mě bezpodmínečně miluje a uvědomila jsem si, že jí tím způsobuju bolest. 

Herci v té scéně odvedli úžasný výkon. 

Jak dlouho Vám trvalo celý seriál shlédnout? 

Méně než dva dny. 

Bavila jste se o seriálu s někým? 

Mluvila jsem o něm se svou přítelkyní a kvůli mně si seriál pustila. Taky ráda chodím na sociální 

sítě, kde si o seriálu píšu s dalšími lidmi.  

Kdo je Vaše nejoblíbenější postava a proč? 

Nejradši mám Nicka kvůli jeho cestě, když zjistil, že je bisexuál, ale také Charlieho, protože si 

prošel sebepoškozováním a má nízké sebevědomí, což máme společné. 

Jak jste se cítila, když jste sledovala partu Charlieho přátel – Ellie, Taa a Isaaca? Jak na Vás 

působila jejich skupina? 

Je to skvělá parta přátel. Přišlo mi, že Tao tolik Nicka nepřijímá, což mi nepřišlo v pořádku. 

Soudil ho, aniž by se snažil ho poznat.  

Takže byste Taa jako svého kamaráda nechtěla? 

Nevím, jestli by to šlo. Připomíná mi mě samotnou, když jsem byla mladší, taky jsem byla na 

svých přátelích hodně fixovaná, a to nebylo moc zdravé. Myslím, že to bylo kvůli tomu, že přišel 

o otce. 

Nicka Nelsona někteří jeho fanoušci označují za příliš dokonalého na to, aby byl skutečný. Je 

podle Vás jeho postava realistická? Nebo je příliš dobrý na to, aby existoval i ve skutečnosti? 



Není dokonalý. Hraje svou roli se svými takzvanými přáteli, protože je to kapitán ragbyového 

týmu. Má úzkosti, což jde vidět až ve druhé sérii. Myslím, že když se podíváte pod povrch, 

uvidíte, že jeho postava je realistická. 

Nick Nelson je také velmi starostlivý a ochranitelský, má vysokou morálku. Cítila jste během 

sledování seriálu, že byste chtěla mít ve svém životě někoho takového? 

Vlastně někoho takového mám, je to moje přítelkyně. Kdybych ji neměla, tak bych samozřejmě 

někoho takového chtěla.  

Jak jste vnímala hlavní postavy v seriálu? Měla jste pocit, že jsou sami sebou a mohou být sami 

sebou? 

Myslím, že v jejich věku je extrémně těžké být sám sebou, hlavně pro Charlieho. Já si svou 

bisexualitu neuvědomila, dokud mi nebylo téměř 40.  

Přála jste si být v seriálu jako některá z postav? Pokud ano, o jakou postavu se jednalo a proč 

byste si vybrala právě tuhle? 

Každá postava má svoje problémy, takže myslím, že by bylo těžké být kýmkoli z nich. 

Líbilo se vám něco v jejich životech, co byste si přála mít taky? 

Chtěla bych mít takovou milující skupinu přátel, co měli oni.  

Srovnávala jste někdy svůj život se životy postav? Pokud ano, co Vám z toho vycházelo? 

Můj otec zemřel, když mi bylo 13, tehdy jsem cítila nejdříve vztek, pak jsem se v 17 začala 

sebepoškozovat, následně v mých 20ti jsem se začala nezdravě upínat na druhé, ve 40ti jsem si 

uvědomila, že jsem vždy byla bisexuální, ale že jsem to potlačovala. Takže vidím různé části 

sebe sama v různých postavách. 

Inspirovala Vás některá z postav ke změně ve Vašem životě? 

Když jsem viděla bolest v Nickově očích, když Charlie řekl, že se sebepoškozuje, tak jsem si 

uvědomila, že když jsem to dělala já, jak moc to muselo ubližovat mé přítelkyni. Dodalo mi to 

sílu s tím doopravdy přestat. 

Jak jste v seriálu vnímala téma coming outu? 

Myslím, že pro teenagery to musí být hrozně těžké, ačkoli být sám sebou je osvobozující. 



Jaký názor máte na vztah mezi Nickem a jeho matkou? Případně na vztahy Charlieho s jeho 

rodiči? 

Nickova máma ho zcela akceptuje. To samé se dá říct o Charlieho tátovi. Jeho máma není tak 

hrozná jako máma Darcy, ale je na Charlieho příliš tvrdá a nevidí jeho problémy. 

Jak podle Vás životy LGBTQ+ postav v seriálu omezovalo to, že jsou queer? 

Myslím, že byl omezený jenom Nick, než si uvědomil, že je bisexuál a než začal být skutečně 

sám sebou, předtím měl špatné přátele. 

Hlavní postava Charlie Spring se potýká se šikanou kvůli tomu, že je gay. Týká se to ale i 

dalších postav. Zažila jste někdy šikanu či nějakou formu násilí kvůli své genderové identitě či 

sexuální orientaci? Pokud ano, rezonovala nějak tato Vaše zkušenost se zkušeností Charlieho 

Springa, případně některé jiné z postav? Pomohlo Vám nějakým způsobem vidět takové situace 

v seriálu?  

Svou bisexualitu jsem si uvědomila až později v životě, šikanu jsem nikdy nezažila. 

Vyvolávaly ve Vás scény, kde byla vyobrazená šikana či nesnášenlivost, nějaké emoce? Pokud 

ano, můžete popsat jaké?  

Byla jsem emocionální a nedokázala jsem pochopit tu nenávist. Vím, že to existuje, ale 

nerozumím tomu, chtěla jsem, aby toho ti postavy nechaly a uvědomily si, co dělají.  

Ben Hope v seriálu využívá Charlieho k tomu, aby si ujasnil svou sexuální orientaci. Jaké jste 

měla pocity z těchto scén? 

Cítila jsem se nepříjemně. Když si po puse s Charliem utřel rty, tak tím v podstatě řekl, že se 

mu Charlie hnusí. Pořád si hrál s Charlieho emocemi a používal typické hrubé chování, aby ho 

měl zamotaného. Zažila jsem si násilnický vztah a viděla jsem to chování. 

Jak podle Vás Srdcerváči vyobrazují, jak společnost vnímá LGBTQ+ osoby? 

Společnost má před sebou ještě extrémně dlouhou cestu. Proč společnost zajímá, koho si 

vezmeme? Proč lidi šílí, když v televizi vidí queer pár? Prostě vůbec nerozumím té zlobě a 

nenávisti. 

Jak podle Vás Srdcerváči prezentují LGBTQ+ komunitu? 

Myslím, že úžasně a že je to díky Alici. 



Odráží podle Vás seriál realitu? Můžete to rozvést? 

Nevím, jestli je možné mít tak dokonalou queer skupinu kamarádů, ale už nejsem v tom věku, 

takže nevím.  

V čem jsou pro Vás Srdcerváči výjimeční na rozdíl od jiných seriálů s podobnou tématikou? 

Romantikou. A taky přátelstvím. 

Uvítala byste, kdyby podobných seriálů o LGTBQ+ bylo více? Proč ano a proč ne?  

Samozřejmě! Doufám, že to pomůže vybudovat větší toleranci. 

Jak hodnotíte postoj českých médií k problémům LGBTQ+ komunity? 

Myslím, že média se o naši komunitu zajímají. Ale na sociálních sítích je hodně nenávisti. 

Takzvaní křesťané jsou po celém světě. Myslím, že sociální sítě podporují nenávist. Některé 

věci, co jsem četla, byly fakt hrozné. 

Co je podle Vás nejdůležitějším poselstvím seriálu? 

Nesoudit.  

Ovlivnil seriál nějakým způsobem Váš vlastní život? Pokud ano, jak? 

Přináší mi hodně radosti. Před dvěma měsíci mě opustila maminka a když se potřebuji usmát, 

pustím si Srdcerváče, a to mi pomůže.  

 


